
Hierbij een verslag van de zaken waar we ons de laatste tijd vanuit VERBAB mee bezig 
hebben gehouden. 
 

Energiehub Heusden 
 
Na een intensieve mailwisseling (zie kader) heeft uiteindelijk een Sinterklaas gedicht de 
deuren naar wethouder Marianne van der Sloot geopend. Echter niet voordat we ook nog 
gesprekken hebben gevoerd met de senior beleidsmedewerkers verantwoordelijk voor 
respectievelijk energietransitie en omgevingsvisie. Deze gesprekken bevestigden onze 
conclusie dat de verantwoordelijkheden van de ambtenaren zijn afgekaderd tot binnen de 
gemeentegrenzen ’s-Hertogenbosch en dat van afstemming (bemoeienis) met de plannen 
van de buurgemeenten geen sprake is.  
 
Geachte heer xxxx, 
 
Dank voor uw reactie. Onze vraag is een verzoek tot afstemming met de wethouder Marianne van der Sloot 
naar aanleiding van het Haalbaarheidsonderzoek energiehub Heusden. Al in 2020 heeft de gemeente ’s-
Hertogenbosch een Zienswijze (ondertekenaars mr. drs J.W. Hansum MBA MCM en drs. J.M.L.N. Mikkers) 
ingediend bij de gemeente Heusden met het verzoek om vroegtijdige betrokkenheid bij het opstellen van 
plannen voor de Bokhovense Polder. In juli 2021 heeft uw hoofd van de afdeling Economie en Energie, Tineke 
Kemperman, in een schrijven aan de gemeente Heusden verwezen naar de eerder ingediende Zienswijze en 
werd nogmaals aangedrongen op een vroegtijdige participatie en planvorming. 
 
Helaas hebben wij al vanaf 2020 vanuit de Vereniging Bescherming Authentiek Bokhoven een eenzame en 
moeizame dialoog moeten onderhouden met de gemeente Heusden. Het Haalbaarheidsonderzoek energiehub 
Heusden is inmiddels door de Raad goedgekeurd, waarmee zoekgebied 8 (de Bokhovense Polder) een grote 
kanshebber is voor de realisatie van een energiehub. Onze bezwaren tegen deze ontwikkeling kunt u lezen in 
de brief die wij op 3 september aan de raad en het college van Heusden hebben aangeboden. 
 
Ons verzoek is om te bespreken op welke wijze: 1) op bestuurlijk en ambtelijk niveau afstemming kan gaan 
plaatsvinden tussen de beide gemeenten inzake de plannen voor zoekgebied 8; 2) de Vereniging Bescherming 
Authentiek Bokhoven steun kan krijgen in haar eis de bewoners van Bokhoven als belanghebbenden te laten 
erkennen; 3) de gemeente ’s-Hertogenbosch mede kan bewaken dat de ontwikkelingen in zoekgebied 8 geen 
strijdigheden introduceren met de uitgangspunten welke door de RES Noordoost Brabant zijn vastgelegd voor 
de Bokhovense Polder. 
 
Wij zijn van mening dat bovenstaande zich niet leent voor een telefonische beantwoording en verzoeken 
daarom nogmaals om een persoonlijk onderhoud met de wethouder. 
 
Vriendelijke groet, 
Vereniging Bescherming Authentiek Bokhoven 
 
 
 
Pieter Wamsteker 
voorzitter 

 
 
NB Als bijlagen treft u aan de Zienswijze vanuit gemeente ’s-Hertogenbosch aan Heusden, Brief vanuit 
gemeente ’s-Hertogenbosch aan Heusden, Brief vanuit de Vereniging Bescherming Authentiek Bokhoven aan 
Heusden, het Haalbaarheidsonderzoek Energiehubs gemeente Heusden.  

 
 



In het gesprek met wethouder Marianne van der Sloot liet zij weten Bokhoven als het 
pareltje van ’s-Hertogenbosch te zien. Eerdere afstemmingskansen (Kadernotie 
Windenergie; Omgevingsvisie) zijn vanuit de gemeente ’s-Hertogenbosch niet gebruikt 
ondanks verzoek vanuit VERBAB. Daarbij moet opgemerkt worden dat deze momenten 
vielen in de periode voor de laatste gemeenteraadverkiezingen. Wethouder van der Sloot 
zegde toe zich hard te maken om, in geval de plannen voor een energiehub in de 
Bokhovense Polder doorzetten, de inwoners van Bokhoven als belanghebbenden te laten 
erkennen. Inhoudelijke argumenten om de plannen voor de Bokhovense Polder te stoppen 
kunnen versterkt worden vanuit de Omgevingsvisie ’s-Hertogenbosch. De wethouder gaf toe 
in te zien dat de landschappelijke- en cultuurhistorische waarden, die Bokhoven zo uniek 
maken, voldoende aandacht krijgen in de nieuwe Omgevingsvisie. Ook zal de wethouder de 
afstemmingsmomenten met Heusden gebruiken om aandacht te vragen voor de 
standpunten van VERBAB.  
 
Kort na het gesprek met wethouder van der Sloot volgde een afstemming met wethouder 
Jeroen van den Bosch van de gemeente Heusden. Wethouder van den Bosch vertelde dat de 
ontwikkeling van duurzame energie faciliteiten worden gedaan op basis van volledig lokaal 
eigenaarschap met ondersteuning vanuit het Publieke Ontwikkelbedrijf waarin Heusden 
heeft deelgenomen. De eerstvolgende stap is het opstellen van een Notitie Riekwijdte en 
Detailniveau (NRD), gevolgd door een planMER. De geschatte doorlooptijd hiervoor is 2 tot 
2,5 jaar. Het betreffen formele stappen in het proces en dus zijn de mogelijkheden tot 
inbreng (Inspreken / Zienswijzen) geborgd. Uiteraard zullen de plannen rekening houden 
met de nieuwe milieunormen (ingangsdatum juli 2025), waarbij mogelijk de tot nu toe 
gehanteerde afstandsnormen aangepast moeten worden. De eerdere weifeling of bewoners 
buiten Heusden gezien worden als belanghebbenden is beslecht: alle bewoners die in de 
nabijheid van een duurzame energievoorziening wonen zijn belanghebbenden in die zin dat 
zij ook meedelen in de lusten.  
 
Vanuit VERBAB hebben wij nogmaals benadrukt de plannen voor een energiehub in de 
Bokhovense Polder als onwenselijk te zien. Met een verwijzing naar Energiepark Haringvliet 
Zuid  ( https://www.youtube.com/watch?v=mPwW5pj6Fhk) voorziet VERBAB naast de 
steenfabriek een uitbreiding van de industriële activiteiten en daarmee een toename van 
overlast en een verloedering van het polderlandschap waaraan Bokhoven mede haar unieke 
karakter ontleent.  
 
 

Nevengeul Bokhovense Waard 
 
Na de voorlichting vanuit RWS hebben wij contact gezocht met Natuurmonumenten als 
eigenaar van het deel van de Bokhovense Uiterwaard. Boswachter Jan Quik liet weten dat er 
nog geen overeenstemming is tussen de grondeigenaren en RWS. Ook het plan van RWS om 
een ruime strook aan beide zijden van de nevengeul vrij te houden en af te zetten (met als 
doel beschermen van de oevers) wordt door Natuurmonumenten afgewezen. Wat de exacte 
status van de besprekingen tussen RWS en Natuurmonumenten is kunnen we helaas niet 
melden. Zowel Philip Schellens (RWS) als Jan Quik (Natuurmonumenten) waren niet 
bereikbaar voor verder commentaar. Uiteraard blijven wij vanuit VERBAB vinger aan de pols 
houden. 

https://www.youtube.com/watch?v=mPwW5pj6Fhk


Dijkverbetering Lith – Bokhoven 
 
Kortgeleden heeft Aa en Maas een presentatie gegeven over de plannen die in de maak zijn 
om de dijk te versterken. Alle informatie daarover is terug te vinden op  
https://www.aaenmaas.nl/in-jouw-buurt/projectenkaart/dijkverbetering-lith-
bokhoven/#PagCls_83883  
 
VERBAB is door de Omgevingsmanagers van Aa en Maas benaderd met het verzoek om een 
afstemming. Daarover berichten wij binnenkort.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.aaenmaas.nl/in-jouw-buurt/projectenkaart/dijkverbetering-lith-bokhoven/#PagCls_83883
https://www.aaenmaas.nl/in-jouw-buurt/projectenkaart/dijkverbetering-lith-bokhoven/#PagCls_83883

